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Protokół Nr II / 24 

z II sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 27 maja 2024 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach p. Marek Misiura. 

Czas trwania sesji: ok. 10.34 -12.17. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady p. Marek Misiura otworzył 2 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji - radnych Rady Miejskiej, witam sołtysów i przewodniczących 

zarządów osiedli, witam kierownictwo gminy Ropczyce, z panem burmistrzem Kazimierzem 

Moskalem i zastępcą Michałem Przystasiem, witam kierowników, dyrektorów i prezesów 

jednostek gminy, witam wszystkich obecnych na sesji, witam oglądających transmisję obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 20 radnych.  

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ropczycach. 

Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie 

swoich danych osobowych, w myśl przepisów Rozporządzenia o ochronie danych, tzw. RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że: Ślubowanie dotyczy  radnych, którzy obejmują 

mandat w trakcie kadencji. Postanowienie Nr 236/2024 Komisarza Wyborczego w Rzeszowie 

z dnia 24 maja 2024 r., stanowi między innymi: Postanawia się o wstąpieniu na wakujący 

mandat w okręgu wyborczym nr 3, właściwym dla wyboru Rady Miejskiej w Ropczycach - 

mandat obejmuje pani Anna Zięba,  z listy Komitetu Wyborczego  Prawo i Sprawiedliwość. 

Postanowienie Nr 237/2024 Komisarza Wyborczego w Rzeszowie z dnia 24 maja 2024 r., 

stanowi między innymi: Postanawia się o wstąpieniu na wakujący mandat w okręgu 

wyborczym nr 3, właściwym dla wyboru Rady Miejskiej w Ropczycach - mandat obejmuje pan 

Łukasz Antoni Bieszczad,  z listy Komitetu Wyborczego Wyborców Samorząd i Gospodarka 

– Porozumienie. Pani radna i pan radny są obecni na sesji.  Przepis art. 23a ustawy  

o samorządzie gminnym stanowi, że:  Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni 
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składają ślubowanie. Radni którzy uzyskali mandat w czasie trwania kadencji, składają 

ślubowanie na pierwszej sesji, na której są obecni. Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po 

odczytaniu roty wywołani kolejno radni powstają i wypowiadają słowo "ślubuję". Można dodać 

zdanie "Tak mi dopomóż Bóg". 

Przewodniczący Rady odczytał rotę ślubowania: „Wierny Konstytucji i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie 

i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców". Następnie przypomniał, 

że wywoła nowych radnych w kolejności alfabetycznej, radny powstaje i potwierdza wolę 

złożenia ślubowania słowem: Ślubuję, można dodać zdanie: Tak mi dopomóż Bóg.  

Ślubowanie:  Łukasz Antoni Bieszczad – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. Anna Zięba -  Ślubuję. 

Tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodniczący Rady poinformował, że stwierdzam, że nowi radni złożyli ślubowanie i tym 

samym zostały spełnione warunki objęcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Ropczycach oraz 

poinformował, że pani radna Anna Zięba, wchodzi w skład Klubu Radnych Prawo  

i Sprawiedliwość, w miejsce radnego, którego mandat został wygaszony oraz informuję, że pan 

radny Łukasz Bieszczad, wchodzi w skład Klubu Radnych Samorząd i Gospodarka, w miejsce 

radnego, którego mandat został wygaszony.  

 

3. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w pkt 4 następuje korekta pisarska, ma być z I sesji, 

omyłkowo jest zapis z II sesji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w związku z brakiem zgłoszeń, Rada będzie realizować 

przedłożony porządek obrad.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ślubowanie radnych.  

3. Zmiany do porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miejskiej.  

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji oraz zabezpieczenia wkładu własnego do 

projektu pn. "Zaopiekowani - rozwój usług społecznych w Gminie Ropczyce" 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027  

2) Uchwała w sprawie potwierdzenia przystąpienia Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna 

Udzieli w Ropczycach w projekcie własnym Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Rzeszowie 

dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021- 2027, PRIORYTET 7, Działanie 
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FEPK.07.12 Szkolnictwo ogólne, projekt pt. "Orientuj się!" złożony w ramach naboru 

niekonkurencyjnego nr FEPK.07.12-IP.01-001/23 na lata 2021-2027.  

3) Uchwała w sprawie potwierdzenia przystąpienia Szkoły Podstawowej nr 1 im. Mikołaja 

Kopernika w Ropczycach w projekcie własnym Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Rzeszowie 

dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021- 2027, PRIORYTET 7, Działanie 

FEPK.07.12 Szkolnictwo ogólne, projekt pt. "Orientuj się!" złożony w ramach naboru 

niekonkurencyjnego nr FEPK.07.12-IP.01-001/23 na lata 2021-2027.  

4) Uchwała w sprawie wskazania członka organu stanowiącego Gminy Ropczyce na kandydata 

do składu Komisji Konkursowej powoływanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach.  

5) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ropczyc  

6) Uchwała w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej  

w Ropczycach  

7) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok  

8) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok  

9) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2024 rok.  

10) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2024-2034  

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie sesji.  

 

4. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z I sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. Protokół z I sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił  przerwę w obradach z powodu problemów technicznych 

związanych z przekazem dźwięku podczas transmisji obrad sesji. 

 

5. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że pojawił się problem techniczny związany z przekazem 

dźwięku na żywo, stąd przerwa w obradach. Powiedział, że Rada realizuje przyjęty porządek 

obrad.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że: W naszej Radzie utrwalił się zwyczaj, że przed 

sesjami komisje opiniują projekty uchwały. W związku z tym na pierwszej sesji roboczej nowej 

kadencji informuje o zasadach Statutu Gminy Ropczyce w zakresie przedstawiania opinii 
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komisji, które są następujące. W czasie rozpatrywania projektu uchwały przewodniczący obrad 

w pierwszej kolejności udziela głosu referentowi sprawy, przedstawicielom komisji 

opiniujących projekt, przedstawicielom klubów radnych w kolejności zgłoszeń, a następnie 

pozostałym radnym. Przewodniczący obrad może udzielić głosu przedstawicielom komisji 

opiniujących projekty w pierwszej kolejności przed rozpatrywaniem projektów uchwał. Opinie 

komisji o projektach uchwał można przedstawiać zbiorowo o wszystkich projektach lub o ich 

grupach. Poza kolejnością przewodniczący udziela głosu burmistrzowi lub jego zastępcom, 

radcy prawnemu lub rzeczoznawcy w celu wyjaśnienia wątpliwości w rozważanej sprawie.  

 

5.1) Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji oraz zabezpieczenia wkładu własnego do 

projektu pn. "Zaopiekowani - rozwój usług społecznych w Gminie Ropczyce" 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027 - projekt uchwały przedstawiła  

kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Iwona Kozubowska. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji oraz zabezpieczenia wkładu własnego do 

projektu pod nazwą „Zaopiekowani - rozwój usług społecznych w Gminie Ropczyce” 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027. Całkowity koszt projektu 

wyniesie 570 285,68 zł, z czego kwota 541 771,39 zł to kwota dofinansowania oraz wkład 

własny w kwocie 28 514,29 zł. Projekt będzie realizowany w okresie od 1 czerwca 2024 do 31 

grudnia 2025 roku. Wsparcie adresowane jest dla 14 osób, z czego 10 osób zostanie objęte 

pomocą w formie usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania, 4 osoby zostanie objęte pomocą 

asystenta osoby niepełnosprawnej. Celem głównym projektu jest zwiększenie dostępności 

usług społecznych takich jak usługi opiekuńcze i asystenckie dla mieszkańców naszej gminy, 

wymagających opieki lub pomocy osób drugich, co pozwoli pozostać w dotychczasowym 

miejscu zamieszkania osobom wymagającym opieki oraz pozwoli zwiększyć aktywność osób 

niepełnosprawnych.  

Radny p. Andrzej Rachwał - Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że ww. Komisja wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały 5.1 w sprawie 

zatwierdzenia do realizacji oraz zabezpieczenia wkładu własnego do projektu pod nazwą 

„Zaopiekowani - rozwój usług społecznych w Gminie Ropczyce” współfinansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus oraz programu regionalnego Funduszu 

Europejskiego dla Podkarpacia 2021-2027. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji oraz zabezpieczenia wkładu własnego do 

projektu pn. "Zaopiekowani - rozwój usług społecznych w Gminie Ropczyce" 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027 została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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5.2) Uchwała w sprawie potwierdzenia przystąpienia Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna 

Udzieli w Ropczycach w projekcie własnym Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Rzeszowie 

dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021- 2027, PRIORYTET 7, Działanie 

FEPK.07.12 Szkolnictwo ogólne, projekt pt. "Orientuj się!" złożony w ramach naboru 

niekonkurencyjnego nr FEPK.07.12-IP.01-001/23 na lata 2021-2027 - projekt uchwały 

przedstawił dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych p. Adam Paryś.  

Projekt uchwały dotyczy potwierdzenia przystąpienia Szkoły Podstawowej numer 5 im. 

Seweryna Udzieli w Ropczycach w projekcie własnym Wojewódzkiego Urzędu Pracy  

w Rzeszowie dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus  

w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027 pod 

tytułem „Orientuj się!”. Głównym celem przedsięwzięcia jest poprawa jakości doradztwa 

zawodowego w szkołach podstawowych z terenu Województwa Podkarpackiego. Zaplanowane 

formy wsparcia to m.in. uzyskanie i podniesienie kwalifikacji przyszkolnych doradców 

zawodowych i nauczycieli przygotowujących się do tej roli, realizacja indywidualnego 

doradztwa dla uczniów szkół biorących udział w projekcie, organizacja warsztatów 

promujących ideę samozatrudnienia, spotkań z pracodawcami, organizacja wizyt studyjnych  

u pracodawców oraz indywidualnych wizyt pracodawców w szkołach. Po podjęciu uchwały 

Burmistrz Ropczyc udzieli pełnomocnictwa dyrektorowi szkoły do zawarcia umowy 

uczestnictwa szkoły w wyżej wymienionym projekcie. Projekt uchwały wraz  

z pełnomocnictwem są dokumentami wymaganymi do potwierdzenia udziału szkoły  

w projekcie, stąd potrzeba jego uchwalenia.  

Radny p. Bolesław Bujak - Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na swoim posiedzeniu wydała 

pozytywną opinię dla przedstawionej przed chwilą uchwały. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie potwierdzenia przystąpienia Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna 

Udzieli w Ropczycach w projekcie własnym Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Rzeszowie 

dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021- 2027, PRIORYTET 7, Działanie 

FEPK.07.12 Szkolnictwo ogólne, projekt pt. "Orientuj się!" złożony w ramach naboru 

niekonkurencyjnego nr FEPK.07.12-IP.01-001/23 na lata 2021-2027 została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.3) Uchwała w sprawie potwierdzenia przystąpienia Szkoły Podstawowej nr 1 im. Mikołaja 

Kopernika w Ropczycach w projekcie własnym Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Rzeszowie 

dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021- 2027, PRIORYTET 7, Działanie 

FEPK.07.12 Szkolnictwo ogólne, projekt pt. "Orientuj się!" złożony w ramach naboru 
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niekonkurencyjnego nr FEPK.07.12-IP.01-001/23 na lata 2021-2027 - projekt uchwały 

przedstawił  dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych p. Adam Paryś. 

Niniejszy projekt uchwały, jak i jego uzasadnienie są tożsame z poprzednim projektem. 

Różnica jest taka, że dotyczy Szkoły Podstawowej nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Ropczycach. 

Podjęcie przedmiotowego projektu uchwały, jak i udzielenie stosownego pełnomocnictwa 

dyrektorowi szkoły pozwoli na potwierdzenie udziału szkoły w projekcie pod nazwą „Orientuj 

się!”.  

Radny p. Bolesław Bujak - Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na swoim posiedzeniu również wydała 

opinię pozytywną dla przedstawionego przed chwilą projektu uchwały Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie potwierdzenia przystąpienia Szkoły Podstawowej nr 1 im. Mikołaja 

Kopernika w Ropczycach w projekcie własnym Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Rzeszowie 

dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021- 2027, PRIORYTET 7, Działanie 

FEPK.07.12 Szkolnictwo ogólne, projekt pt. "Orientuj się!" złożony w ramach naboru 

niekonkurencyjnego nr FEPK.07.12-IP.01-001/23 na lata 2021-2027 została podjęta przy: za – 

19 głosów, przeciw – 1, wstrzymujących się - 0. 

 

5.4) Uchwała w sprawie wskazania członka organu stanowiącego Gminy Ropczyce na 

kandydata do składu Komisji Konkursowej powoływanej do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach – projekt 

uchwały przedstawił dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych p. Adam Paryś. 

Projekt uchwały w sprawie wskazania członka organu stanowiącego Gminy Ropczyce na 

kandydata do składu Komisji Konkursowej powoływanej do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach. 

Konieczność przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora szkoły wynika z faktu, iż  

z dniem 31 sierpnia 2024 roku upływa okres, na który został powołany obecny dyrektor wyżej 

wymienionej placówki. W zaistniałej sytuacji niezbędne jest przeprowadzenie konkursu w celu 

wyłonienia kandydata na dyrektora, który obejmie to stanowisko od 1 września 2024 roku. 

Zgodnie z artykułem 63 ust. 14a ustawy Prawo oświatowe do kompetencji organu stanowiącego 

jednostki samorządu terytorialnego należy możliwość wskazania członka organu stanowiącego 

jako jednego z trzech przedstawicieli organu prowadzącego szkołę lub placówkę oświatową  

w Komisji Konkursowej powoływanej w celu wyłonienia kandydata na stanowisko dyrektora 

szkoły lub placówki oświatowej. W związku z tym, iż wybór kandydata do składu Komisji 

Konkursowej jest uprawnieniem Rady Miejskiej, Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na 

posiedzeniu w dniu 22 maja 2024 roku pozytywnie opiniując niniejszy projekt uchwały 

zaproponowała jako przedstawiciela do Komisji Konkursowej radnego pana Bolesława Bujaka, 
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przewodniczącego tejże komisji. Mając na uwadze powyższe, podjęcie przedmiotowego 

projektu uchwały jest w pełni zasadne.  

Radny p. Bolesław Bujak - Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na swoim posiedzeniu wydała 

pozytywną, jednogłośną opinię co do przedstawionego projektu uchwały Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja wskazała do Komisji Konkursowej radnego 

Bolesława Bujaka, Przewodniczącego Komisji ds. oświaty, kultury i sportu.  

Zapytał czy są inne kandydatury? Nie zgłoszono. 

Zapytał czy kandydat Bolesław Bujak wyraża zgodę na udział w pracach komisji. 

Radny Bolesław Bujak wyraził zgodę. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie wskazania członka organu stanowiącego Gminy Ropczyce na kandydata 

do składu Komisji Konkursowej powoływanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach została podjęta przy: 

za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.5) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ropczyc – projekt uchwały 

przedstawił Przewodniczący Rady. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ropczyc. Zapisy ustawy z dnia 

21 listopada 2008 roku o pracownikach samorządowych stanowią, że czynności z zakresu 

prawa pracy wobec burmistrza związane z nawiązaniem stosunku pracy wykonuje 

Przewodniczący Rady Gminy, natomiast wynagrodzenie burmistrza ustala Rada Gminy  

w drodze uchwały. W związku z tym podjęcie niniejszej uchwały jest obligatoryjne. W związku 

z powyższym został przedłożony Radzie projekt uchwały w tym zakresie wraz z wyjaśnieniem. 

Zgodnie z artykułem 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, 

ustalenie wysokości wynagrodzenia burmistrza należy do wyłącznej kompetencji Rady Gminy. 

Ustawa o pracownikach samorządowych określiła górny ustawowy pułap wynagrodzenia, to 

jest 20 041,50 zł brutto, który może być wypłacany wójtom, burmistrzom, prezydentom miast. 

Zapis ustawowy mówi, że maksymalne wynagrodzenie wójtów, burmistrzów, prezydentów 

miast oraz starostów i marszałków nie może przekroczyć w okresie miesiąca 11,2 - krotności 

kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 

państwowe. Na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 roku o kształtowaniu 

wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw kwota bazowa 

wynosi obecnie 1 789,42 zł. Ustalając wysokość wynagrodzenia burmistrza Rada Gminy 

zobowiązana jest do przestrzegania nie tylko minimalnej wysokości wynagrodzenia, które nie 

może być niższe niż 80% maksymalnego wynagrodzenia określonego w ustawie  

o pracownikach samorządowych. Zgodnie z cytowanym rozporządzeniem maksymalny poziom 

wynagrodzenia zasadniczego burmistrza w gminie powyżej 15 tysięcy, a nie większej niż 100 
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tysięcy mieszkańców wynosi 10 430 zł, maksymalny poziom dodatku funkcyjnego 3 450 zł,  

a dodatku specjalnego 4 164 zł. § 1.1. Ustala się miesięczne wynagrodzenie brutto Burmistrza 

Ropczyc, magistra Kazimierza Moskala, na które składa się: wynagrodzenie zasadnicze  

w wysokości równej 5,25 krotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej, dodatek 

funkcyjny w wysokości równej 1,7 krotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej, 

dodatek specjalny w kwocie wynoszącej 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego, dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego. 

Proponowane w niniejszym projekcie uchwały wynagrodzenie wynosiłoby wraz z dodatkami 

18 046,30 zł brutto i w stosunku do minionej kadencji wynagrodzenie Burmistrza Ropczyc nie 

uległoby zmianie.  

Radny p. Grzegorz Bielatowicz - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię 

Komisji Rewizyjnej z posiedzenia w dniu 23 maja 2024 roku o projektach uchwał na II sesję 

Rady Miejskiej w Ropczycach. Komisja Rewizyjna wydała opinie do projektów uchwał: 

projekt 5.5 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ropczyc, projekt 5.6 w sprawie 

zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Ropczycach, projekt 5.7  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków majątkowych o wartości 

przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok, projekt 5.8 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków majątkowych o wartości przekraczającej kwoty 

ustalone w budżecie na 2024 rok, projekt 5.9 w sprawie zmian w budżecie gminy Ropczyce na 

2024 rok i projekt 5.10 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Ropczyce na lata 2024 - 2034. Wszystkie projekty uchwał uzyskały pozytywną opinię Komisji 

Rewizyjnej.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ropczyc została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.6) Uchwała w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej  

w Ropczycach – projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. 

Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej 

w Ropczycach. W związku z tym, że jesteśmy na początku kadencji, zaistniała potrzeba 

wprowadzenia zmian wynikających z doświadczeń minionej kadencji oraz zmian wynikających 

z orzecznictwa i piśmiennictwa w tym zakresie. Genezą tego projektu uchwały oznaczonego  

w porządku obrad numerem 5.6 były doświadczenia, które zebraliśmy w mijającej kadencji, bo 

ta uchwała była podejmowana w listopadzie 2021 roku. W związku z nową kadencją, 

przewodniczący klubów radnych wytyczyli kierunki prac klubów w zakresie diet radnych. To 

stało się podstawą działań zmierzających do wprowadzenia zmian formalnych i innych 

rzeczowych wynikających z doświadczeń minionej kadencji, także piśmiennictwa  

i orzecznictwa w zakresie diet radnych. Zaokrągla się diety do pełnych dziesiątek złotych  

w górę, co powinno usprawnić sporządzanie listy diet i obliczenie potrąceń. Było zaokrąglenie 

do pełnych złotówek przez pominięcie groszy i takie zaokrąglenia proponuje się w tym 
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projekcie uchwały. Na podstawie dotychczasowych doświadczeń proponuje się zapis  

§ 2 ustęp 6 dotyczący nieodbycia się posiedzenia Komisji skarg, wniosków i petycji w danym 

miesiącu. Ta zmiana wynika ona ze specyfiki tej komisji, która ma działać w zależności od 

wpływających spraw należnych do jej kompetencji, która zbiera się w momencie, gdy takie 

wpływają. Kolejna zmiana dotyczy paragrafu związanego z potrąceniami diet dla 

Przewodniczącego Rady. Obecnie proponuje się zrównanie zasad potrąceń Przewodniczącego 

Rady z pozostałymi radnymi. W kolejnej zmianie wprowadza się zapis, że uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego. Jest to obowiązkowe 

dostosowanie do obowiązującego orzecznictwa. Wprowadzono również zmiany redakcyjne, 

stylistyczne w paragrafie 4, ust. 1 i 2, w paragrafie 2, ust. 4 i ust. 6. Wprowadza się zapis, że 

radny sam może poinformować Przewodniczącego Rady, że nie pełni okresowo funkcji 

radnego, co skutkuje obniżeniem diety. To jest paragraf 4 ustęp 3.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rewizyjnej do tego projektu uchwały 

została już przedstawiona. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 20  głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.7) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok – 

przedstawienie projektu uchwały Burmistrz Ropczyc p. Kazimierz Moskal. 

W przedstawionym projekcie uchwały postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie 2025 roku 

środków finansowych w łącznej kwocie 1 248 450 zł, z przeznaczeniem na realizację zadania 

pod nazwą modernizacja dwóch kompleksów sportowych moje boisko Orlik 2012 przy ulicy 

Szkolnej na osiedlu Witkowice i ulicy Konarskiego w Ropczycach. Źródłem pokrycia 

zobowiązania zadania, o którym mowa w niniejszej uchwale w budżecie 2025 roku będą 

dochody własne gminy z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych i osób fizycznych 

w kwocie 624 225 zł i środki z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w kwocie 624 225 zł. 

Projektem uchwały wprowadza się nowe zadanie z terminem realizacji na lata 2024-2025.  

W ramach zadania przewidywane dofinansowanie wynosi 999 300 zł, w tym transza w 2024 

roku w wysokości 200 000 zł, a w 2025 wysokości 799 300 zł.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków majątkowych 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 



10 
 

5.8) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok – 

przedstawienie projektu uchwały Burmistrz Ropczyc p. Kazimierz Moskal. 

W przedstawionym projekcie uchwały postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie 2025 roku 

środków finansowych w łącznej kwocie 91 547,62 zł, z przeznaczeniem na realizację zadania 

pod nazwą Opracowanie miejskiego planu adaptacji do zmian klimatu dla miasta Ropczyce. 

Źródłem pokrycia zobowiązania zadania, o którym mowa w niniejszej uchwale, w budżecie 

2025 roku będą dochody własne gminy z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych 

i osób fizycznych w kwocie 18 575,01 zł i środki z funduszy europejskich Programu 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w kwocie 72 972,61 zł. W związku  

z podpisaniem przez Gminę Ropczyce umowy o dofinansowanie wyżej wymienionego zadania 

w ramach programu Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, Środowisko 2021-2027, 

wprowadza się na lata 2024-2025 wyżej wymienione zadanie. Całkowita wartość zadania  

97 547,62 zł, w tym dotacja 77 755,21 zł, to jest 79,71 %. Wkład własny gminy 19 792,41 zł, 

to jest 20,29%. Termin realizacji zadania do 31 marca 2025 roku. Zadania objęte projektem 

obejmują opracowanie Miejskiego Planu Adaptacji, działania informacyjno-promocyjne, 

usługa szkoleniowa, koszty pośrednie, zarządzanie projektem. 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia do projektu uchwały została już przedstawiona. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków majątkowych 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.9) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2024 rok – przedstawienie 

projektu uchwały Burmistrz Ropczyc p. Kazimierz Moskal. 

W projekcie uchwały zwiększa się dochody budżetu w 2024 roku o kwotę 459 782,60 zł. 

Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 2 108 582,60 zł. Różnica pomiędzy dochodami  

a wydatkami stanowi deficyt w kwocie 1 648,800 zł, który zostanie pokryty zwiększonymi 

przychodami z tytułu wolnych środków jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu z 2023 roku. W ramach zwiększonych dochodów i wydatków wprowadzono 

zapisy dotyczące nowych zadań, a mianowicie: 1. Cyberbezpieczny samorząd w Gminie 

Ropczyce, 2. Opracowanie Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu dla miasta Ropczyce. 

3. Modernizacja dwóch kompleksów sportowych, moje boisko Orlik 2012 przy ulicy Szkolnej, 

osiedle Witkowice i Konarskiego. 4. W ramach zabezpieczeń budżetowych pochodzących  

z wolnych środków z 2023 roku, wprowadzono kwotę 308 000 zł zabezpieczającą zwiększenie 

środków na zadanie pod nazwą remont zabytkowego budynku A Zespołu Szkół numer 5  

w Ropczycach. W budżecie 2024 roku aktualnie zabezpieczona na realizację wyżej 

wymienionego zadania jest kwota 520 000 złotych. W związku z rozstrzyganiem przetargu  

i analizą ofert  najkorzystniejsza oferta wynosi kwotę 818 000 zł brutto, co stanowi  
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o zwiększeniu 298 000 zł. Dodatkowo na zwiększenie składa się również kwota 10 000 zł jako 

koszty nadzorów elektrycznych i konserwatora. Po zwiększeniu łączne koszty zadania  

w wysokości 828 000 zł zostaną sfinansowane z następujących źródeł: dotacja z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków Polski Ład 499 795 zł i wkład własny gminy 328 205 zł. 

Wszystkie przedstawione dane mają odzwierciedlenie w zapisach projektu uchwały w tabelach 

od 1 do 3 według obowiązującej klasyfikacji budżetowej.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia do projektu uchwały została już przedstawiona.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2024 rok została podjęta przy: za 

–  20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5.10) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2024-2034 – przedstawienie projektu uchwały Burmistrz Ropczyc p. Kazimierz Moskal. 

Zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie gminy oraz ustawy o finansach publicznych 

wprowadza się zmiany w wieloletnim planie finansowym na lata 2024-2034. W związku ze 

zmianami uchwały budżetowej na 2024 dokonanymi w okresie od ostatniej sesji wprowadza 

się podjęte zmiany zgodnie z przedstawionym załącznikiem numer 1 do projektu uchwały. 

Zmiany te przedstawione są w wersji tabelarycznej, z uwzględnieniem kwot wymaganych 

załącznikiem. Załącznik nr 2 dotyczący przedsięwzięć nie uległ zmianie. Wszystkie zmiany 

ujęte we wcześniejszych załącznikach w wersji opisowej przedstawione są w załączniku nr 3 

stanowiącym objaśnienia do uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia do tego projektu uchwały została już 

przedstawiona. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2024-

2034 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

6. 

Burmistrz Ropczyc p. Kazimierz Moskal - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

pracownicy Urzędu Miejskiego, jednostek organizacyjnych, Szanowni sołtysi, przewodniczący 

rad osiedlowych, Szanowni Państwo. 7 maja zostałem zaprzysiężony na Burmistrza Ropczyc. 

Wtedy też kilka zdań powiedziałem, że oczekuję pewnej współpracy, współdziałania i dalej to 

podtrzymuję. Z chwilą, kiedy zostałem burmistrzem w każdym kolejnym dniu starałem się 

zapoznać z pracownikami Urzędu Miejskiego, z kierownikami, z przedstawicielami różnych 

jednostek. Moje wystąpienie będzie jak gdyby dwuetapowe. Pierwszy etap to co ja, jako 

burmistrz i mój zastępca robiliśmy, wykonywaliśmy, drugi element mojego wystąpienia to 

praca urzędników, praca jednostek organizacyjnych, bo praca burmistrza, to na pewno ta 
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aktywność, jego uczestniczenie w różnego rodzaju uroczystościach, imprezach, naradach, ale  

z drugiej strony to normalna praca urzędników i urzędu. 8 maja spotkałem się z pracownikami, 

najpierw ogólnie tutaj na tej sali, a później starałem się odwiedzić każdego pracownika na 

miejscu pracy. Tam wyrażaliśmy chęć i wolę współpracy i współdziałania, z czego jestem 

bardzo ale to bardzo zadowolony. W kolejnym dniu było spotkanie z przedstawicielem Banku 

Gospodarstwa Krajowego, bardzo ważnej osoby, która w dużej mierze odpowiadała  

i odpowiada za właściwe relacje między Urzędem Miejskim a płatnikiem. Następnie 

rozmawiałem z Przewodniczącym Rady Miejskiej, panem Markiem Misiurą, bo bardzo ważne 

jest, żeby współpraca wszystkich radnych, ale też i pana przewodniczącego, polegała na 

wyraźnych regułach, zasadach i taka wzajemna wymiana zdań, chęci i woli współpracy była,  

z czego się bardzo cieszę. Tam też była rozmowa na temat wynagrodzenia. Dziękuję Wysokiej 

Radzie za to, że podjęła tę uchwałę. Natomiast ja nie starałem się określić, jaka to ma być 

wysokość wynagrodzenia. Jest to wasza kompetencja, więc to wyście podjęli taką, nie inną 

decyzję. Musieliście podjąć, natomiast wysokość tego wynagrodzenia od was zależała. 10 maja 

powołałem na Zastępcę Burmistrza pana Michała Przystasia, który był tutaj radnym. Zakres 

jego obowiązków zgodnie z Regulaminem Organizacyjnym to, co dotychczas wykonywał 

zastępca Burmistrza pana Bolesława Bujaka, na ten czas regulamin organizacyjny nie jest 

zmieniony i też kompetencje jego są takie jak poprzednika. 10 maja spotkałem się z Zarządem 

Gminnym Ochotniczej Straży Pożarnej w budynku w Brzyznej. Tam też były pewne rozmowy 

dotyczące współpracy, współdziałania, ale też i oczekiwania tego ważnego środowiska, które 

tutaj funkcjonuje, ochotników z Ochotniczej Straży Pożarnej. 11 maja uczestniczyłem z Panem 

Wiceburmistrzem na spotkaniu w Gnojnicy Dolnej w programie Koła Gospodyń Wiejskich 

„Danie wspólnych chwil”. Bardzo przyjemne spotkanie, bardzo aktywne zaangażowanie tego 

środowiska w sprawy wiejskie. W niedzielę 12 maja uczestniczyliśmy z zastępcą 

przewodniczącego w 24 Wielkim Finale Powiatowym Konkursu Wokalnego o Złotą Nutkę. 

Tutaj należą się słowa uznania i podziękowania pracownikom dyrekcji Centrum Kultury, ale 

też i wszystkim uczestnikom za zorganizowanie tak bardzo dobrego konkursu. W kolejnym 

dniu spotkałem się też z pracownikami Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. To 

też jest bardzo ważna instytucja, która widzi potrzebę zwykłych ludzi, którzy mają czasem 

pewne problemy i trudności. Ustaliliśmy pewne zasady współpracy, chęć i wola współpracy 

również była tam wyrażona. Spotkałem się z przedstawicielami niektórych klubów, ale też 

spotkanie ze wszystkimi sportowcami, czy większością sportowców i nauczycieli wychowania 

fizycznego to jest coś, co jest przede mną, bo chciałbym, żebyśmy ustalili pewne zasady 

współpracy i współdziałania. Kolejny dzień to spotkanie z firmą, która dba o zabezpieczenie 

naszego budynku. Uczestniczyłem w przeglądzie twórczości artystycznej w ramach obchodów 

Dnia Godności Osób Niepełnosprawnych. Też sobie bardzo cenię tych wszystkich, którzy 

widzą potrzeby niepełnosprawnych. Tym wszystkim osobom i instytucjom, które tym się 

zajmują, należą się słowa uznania. Ten przegląd pokazał, jak niepełnosprawni potrafią  

w sposób bardzo dobry śpiewać, tańczyć i pięknie recytować. Razem z zastępcą spotkaliśmy 

się z przedstawicielami Lokalnej Grupy Działania pięciu naszych gmin. Omówiliśmy zasady 

współpracy, współdziałania. Zostaliśmy poinformowani o pewnych projektach, które były czy 

są realizowane w ramach tego stowarzyszenia. Było też spotkanie na tej sali przedstawicieli 
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OSP, Koła Gospodyń Wiejskich, sołtysów, przewodniczących osiedli i były osoby, które 

reprezentowały nasz urząd, Centrum Kultury, też przedstawiciele sportu. Omówiliśmy zasady 

funkcjonowania czy współpracy w ramach Dni Ropczyc, ale też mówiliśmy o ważnym 

wydarzeniu, które tutaj rokrocznie się odbywa, to znaczy dożynki gminne. Były pewne 

informacje, sugestie, co należałoby poprawić, co udoskonalić, bo oczywiście wszystko jest 

przygotowane, natomiast pewne drobne sugestie też się pojawiły. W kolejnych dniach również 

rozmawiałem z Prezesem Związku Nauczycielstwa Polskiego z Rzeszowa panem prezesem 

Kłakiem. Omówiliśmy zasady współpracy i też  problemy, które dotyczą niektórych naszych 

placówek na terenie gminy. 22 maja uczestniczyłem w komitecie sterującym Dębicko-

Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego. Pewne działania, które były podjęte wcześniej, mają 

być kontynuowane. W środę pewne uwagi ewentualnie będą z naszej strony przedstawione i 

jest pewien problem w ramach  DROF-u, chodzi głównie o gminę Dębicę, ale myślę, że 

niezależnie od tych problemów uda nam się zrealizować wiele dobrych projektów, które były 

zaproponowane wcześniej i które będą myślę w niedługim czasie zrealizowane. Również 

rozmawiałem z przedstawicielami pewnych środowisk ropczyckich, którym zależy na tym, 

żeby strzelnica LOK jakoś została uregulowana. Mam nadzieję, że pewne działania, które były 

podejmowane będą dalej kontynuowane i ta strzelnica ma niewątpliwie nam bardziej służyć. 

24 maja rozpoczęły się Dni Ziemi Ropczyckiej. Bardzo dziękuję tym wszystkim 

organizatorom, którzy podjęli się tego kolejnego zadania, bo to już jest 47. edycja Dni Ziemi 

Ropczyckiej. Są to zawody kulturalne, sportowe, zawody, które mają też integrować nasze 

społeczeństwo. Zachęcam do tego, żebyśmy wszyscy wzięli udział w tych uroczystościach, ale 

przede wszystkim, żeby mieszkańcy naszej gminy byli zadowoleni z tego. Wczoraj 

uczestniczyłem w 25-leciu parafii Urszuli Ledóchowskiej w Granicach. Piękna rocznica, młoda 

parafia, która  powstała, prężnie się rozwija. Była to uroczystość, której przewodniczył ksiądz 

biskup Jan Wątroba. Również uczestniczyłem w festynie w Małej i też byłem pod ogromnym 

wrażeniem tego, co pan dyrektor razem ze społecznością Małej organizują. To jest piętnasta 

już edycja, pogoda dopisała, aktywność ogromna i to, co zawsze jest bardzo ważne, że ci 

najmłodsi, ale i starsi w tym uczestniczą. Jest pewna integracja i o to chodzi, żeby tak było. W 

czwartek Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny  stwierdził w wodzie w Niedźwiadzie 

Dolnej i Górnej bakterie coli. Pracownicy naszego urzędu podjęli działania i dzisiaj Sanepid 

wziął ponownie próbki i prawdopodobnie już ta woda będzie się nadawała do picia. To, 

szanowni państwo pierwsza część mojego wystąpienia. Natomiast druga część to praca  

i funkcjonowanie naszego urzędu i jednostek podległych. Zespół Obsługi Jednostek 

Oświatowych w Ropczycach. 6 maja Burmistrz Ropczyc jako organ prowadzący zatwierdził 

projekty organizacji pracy przedszkoli i szkół podstawowych na nowy rok szkolny 2024-2025. 

Te projekty zawierały też pozytywną opinię kuratorium oświaty i nauczycielskich związków 

zawodowych. Rozpatrzono pozytywnie 68 wniosków o stypendium szkolne. Średnia kwota 

stypendium to 1 094 zł. Łączny koszt przyznanych stypendiów w tym okresie to 74 449,60 zł. 

Wypłata stypendium nastąpi 26 czerwca. 5 maja 2024 roku zostały ogłoszone konkursy na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach oraz 

dyrektora Żłobka Miejskiego na osiedlu Mehoffera w Ropczycach. Termin składania 

dokumentów mija 29 maja 2024 roku. Rozstrzygnięcie konkursów planowane jest na początek 
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czerwca 2024 roku. Przygotowano i złożono 9 wniosków o dofinansowanie zakupu pomocy 

dydaktycznych w ramach programu Aktywna Tablica. Wnioskowana kwota dofinansowania 

wynosi 393 750 zł, przy 20% udziale własnym naszej gminy to jest 78 750 zł. Informacje  

o pracy Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. W maju 2024 roku przyznano  

i wypłacono 71 osobom i rodzinom zasiłek stały w formie finansowej lub rzeczowej na kwotę 

60 956 zł. 28 osób i rodzin otrzymało zasiłek okresowy na kwotę 13 057 zł. 7 osobom  

i rodzinom przyznano zasiłki celowe na kwotę 2 304 zł. 52 osobom i rodzinom przyznano 

zasiłki celowe w ramach programu Posiłek w szkole i w domu na kwotę 20 383 zł. Wieloletni 

rządowy program Posiłek w szkole - dożywianie 110 dzieci w szkołach i przedszkolach. Referat 

Spraw Obywatelskich. W tej chwili główne zadanie to jest zaangażowanie w organizację 

wyborów do Europarlamentu. Działalność Referatu Spraw Organizacyjno-Administracyjnych. 

W okresie od marca do 23 maja na dzienniku podawczym zarejestrowano 4 047 pism. 

Samochody służbowe, w tym okresie przejechały odpowiednio: Citroen Berlingo RRS 99SX 

2009 kilometrów, Citroen Berlingo RRS 99 WG 2067 kilometrów, Citroen C5 RRS 55 KK 893 

kilometry, Skoda Superb RZ 2219X 1 521 kilometrów, fiat Doblo RZO 70 FK 857 kilometrów. 

Od 1 marca do 23 maja złożono 35 wniosków na Kartę Dużej Rodziny. Rozliczono 

sprawozdania końcowe z realizacji zadań z 2023 roku i podpisano umowy na realizację zadań 

publicznych na podstawie ustawy o sporcie, ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie. Po rozstrzygnięciu konkursu podział środków jest następujący. 

Upowszechnianie kultury fizycznej, sportu, szkolenie dzieci, młodzieży otrzymało 

dofinansowanie w wyniku konkursu 25 podmiotów na kwotę 498 000 zł. Jeżeli chodzi o zajęcia 

dla mieszkańców gminy Ropczyce związane z ochroną, promocją zdrowia oraz profilaktyką 

przeciwalkoholową to było 31 podmiotów na kwotę 450 000 zł. Wyniki konkursu na wsparcie 

zadań zapobieganie i aktywne przeciwdziałanie narkomanii poprzez zagospodarowanie 

wolnego czasu dla dzieci i młodzieży z terenu gminy Ropczyce - było 22 podmioty na kwotę 

50 000 zł. Jeżeli chodzi o zadanie publiczne, kultura i sztuka, ochrona dóbr, tradycji i kultury 

było podmiotów 14 na kwotę 75 000 zł. W sumie ponad 1 080 000 złotych. Sprawozdanie  

z działalności Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w okresie od kwietnia do maja. 

Biblioteka prowadziła działalność merytoryczną, była bieżąca obsługa czytelnika, 

wypożyczono ogółem 10 592 książki, zarejestrowano 253 nowych czytelników i było ponad  

3 756 odwiedzin. Były różnego rodzaju konkursy, spotkania, lekcje biblioteczne, warsztaty, 

akcje. Prowadzono wystawy, promowano czytelnictwo w internecie i mediach 

społecznościowych. Ropczyckie Centrum Sportu i Rekreacji. Na bieżąco wykonywane są prace 

w obiektach sportowo-rekreacyjnych, koszenie, wałowanie, sprzątanie, drobne remonty. 

Zamontowano nowe tablice ze znakami drogowymi na placu edukacyjno-rekreacyjnym na 

osiedlu Witkowice. Wykonano remont sanitariatów, zamontowano kabinę prysznicową, toaletę 

w budynku szatniowym na stadionie w Małej. Wykonano renowację płyty boiska piłkarskiego 

na stadionie miejskim, wykonano prace przygotowujące na kortach tenisowych, wykonano 

ławki rezerwowych na stadionie miejskim, stare ławki zostały przetransportowane  

i zamontowane na stadionie na osiedlu Czekaj. Na basenach otwartych przeprowadzono 

remonty pompy obiegowej, wstawiono zawory w technologii wody basenowej, umyto basen, 

wykonano nowe drabinki do basenu sportowego otwartego, przygotowano do sezonu boisko 



15 
 

do siatkówki plażowej. Wiele imprez zorganizowano w maju i bardzo aktywnie są 

organizowane zawody, konkursy sportowe w ramach Dni Ziemi Ropczyckiej. Centrum Kultury 

im. Mehoffera w Ropczycach. Odbył się Konkurs Wokalny o Złotą Nutkę i teraz aktywnie 

uczestniczą pracownicy Centrum Kultury i domów kultury w Witkowicach, w Gnojnicy 

Dolnej, w Niedźwiadzie, w Brzezówce, w ramach Dni Ziemi Ropczyckiej, ale też wykonują 

swoje zadania wcześniej nakreślone. Urząd Stanu Cywilnego. Łącznie spraw z wniosków, które 

wpłynęły do Urzędu Stanu Cywilnego jest 472. Odpisów aktów cywilnego wydano 651. 

Przeniesiono z ksiąg systemu rejestrów państwowych akty z aktów stanu cywilnego 265. 

Sporządzono nowe akty stanu cywilnego 48. 20 maja z panią kierownik byliśmy u pani, która 

osiągnęła wiek 100 lat. Mieszkanka Łączek Kucharskich,  która urodziła się w Gnojnicy,  

a mieszka w Łączkach Kucharskich. W imieniu samorządu złożyliśmy najserdeczniejsze 

życzenia tej pani. W Referacie Gospodarki Przestrzennej, jak chodzi o warunki zabudowy, 

wpłynęło 79 wniosków, natomiast od początku roku 208 wniosków. Wydano decyzji 71, od 

początku roku 137. Jeżeli chodzi o pozwolenia na budowę wydano 31 decyzji, od początku 

roku 52 decyzje. Referat Rozwoju Gospodarczego. Projektowanie i budowa wodociągu  

w Niedźwiadzie Górnej. Termin wykonania zamówienia to 30 lipca 2024 roku. Projektowanie 

i budowa sieci wodociągowej przy ulicy 3 Maja i Monte Cassino w Ropczycach, termin 

wykonania zadania to 30 czerwca 2024 roku. Jest projektowany kompleks sportowy  

w Niedźwiadzie Dolnej. Jest opracowywany projekt i zgodnie z umową z 16 stycznia 2023 roku 

w niedługim czasie ten projekt ma być zrobiony. Jest też projektowana sieć wodociągowa na 

ulicy Św. Anny w Ropczycach. Termin wykonania to lipiec 2024 roku. Trwa budowa budynku 

przedszkola publicznego wraz ze żłobkiem przy ulicy Mehoffera w Ropczycach. Jest budowane 

boisko wielofunkcyjne w Lubzinie oraz modernizowane są place zabaw. Budowa budynku 

higieniczno-sanitarnego na terenie kompleksu sportowego w Gnojnicy Woli. Jest budowana 

sieć wodociągowa w Łączkach Kucharskich i sieć kanalizacji sanitarnej w Brzezówce, etap 

trzeci. Jest remontowany plac zabaw w Ogródku Jordanowskim, etap drugi. Trwa remont 

zabytkowego budynku Zespołu Szkół numer 5 w Ropczycach. Modernizacja systemu 

monitoringu przestrzeni publicznej również trwa. Projektowanie budowy żłobka  

w Niedźwiadzie Dolnej, budowa szkoły podstawowej w Ropczycach-Witkowicach, rozbudowa 

budynku wielofunkcyjnego przy ulicy Leśnej, chodzi tutaj o przewiązkę. Projektowane jest 

boisko wielofunkcyjne i plac zabaw na osiedlu Mehoffera w Ropczycach, projektowana jest 

lokalna infrastruktura kanalizacji sanitarnej w miejscowości Mała i Niedźwiada, projektowanie 

i budowa kanalizacji odpływu wód dla rejonu osiedla Mehoffera i osiedla Północ, rozbudowa 

budynku przedszkola nr 1 w Ropczycach. Referat Programów Pomocowych, Rozwoju  

i Zamówień Publicznych. Ten referat zajmuje się i dba o budowę sieci wodociągowej  

w Łączkach Kucharskich, sieci kanalizacji sanitarnej w Brzezówce, etap trzeci. Opracowywany 

jest Miejski Plan Adaptacji do zmian klimatu dla miasta Ropczyce. Budowany jest plac zabaw 

i siłownia zewnętrzna w Ogródku Jordanowskim. Poprawa dostępności elektronicznej  

i komunikacyjnej budynków Urzędu Miejskiego i Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ropczycach. 17 maja otrzymaliśmy informację z Urzędu Marszałkowskiego  

o pozytywnym rozpatrzeniu wniosku i umieszczeniu wniosku na pozycji 14 listy rezerwowej 

do dofinansowania, poprawa dostępności architektonicznej i komunikacyjnej budynków 
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Urzędu Miejskiego w Ropczycach. 10 maja złożono uzupełnienie do wniosku w ramach 

programu Wyrównywania różnic między regionami realizowanego przez PFRON. Trwa ocena 

wniosku. Trwa przebudowa drogi Niedźwiada-Kolawa wraz z odbudową mostu. 22 maja 

przesłano do Urzędu Marszałkowskiego dokumenty z postępowania przetargowego oraz 

zaktualizowano harmonogram rzeczowo-finansowy. Trwa procedura przygotowania aneksu do 

umowy o dofinansowanie. Budowa przedszkola wraz ze żłobkiem w Lubzinie. 20 maja 

otrzymano informację o wyborze projektu do dofinansowania w kwocie 2 125,000 zł. Całość 

inwestycji wyniesie 4 683 205 zł. Zakres kwalifikowany przewiduje utworzenie trzech 

oddziałów przedszkolnych po 25 dzieci. Zakres niekwalifikowany obejmuje budowę jednego 

oddziału żłobka. Trwa przygotowanie dokumentów do podpisania umowy. Umowa  

o dofinansowanie powinna zostać podpisana w terminie do trzech miesięcy. Realizacja do 30 

września 2025 roku. Modernizacja infrastruktury edukacyjnej w szkołach z terenu gminy 

Ropczyce. Również 20 maja otrzymano informację o wyborze projektu do dofinansowania  

w kwocie 882 093 zł. Wydatki całkowite to 1 516 298 zł. Projekt polega na utworzeniu pięciu 

pracowni dla dzieci ze specjalnymi potrzebami oraz ośmiu pracowni do praktycznego 

nauczania przedmiotów, a także modernizacji istniejących boisk Orlik na górce. Program 

Maluch Aktywny. 19 marca podpisane zostały umowy na dofinansowanie do kosztów 

utworzenia oddziałów żłobkowych w ramach zadań budowa budynku przedszkola publicznego 

wraz ze żłobkiem i niezbędną infrastrukturą techniczną, przebudowa i zmiana sposobu 

użytkowania budynku szkoły na oddział żłobkowy w miejscowości Brzezówka oraz 

projektowanie i budowa żłobka w Niedźwiadzie Dolnej. W związku z możliwością ubiegania 

się o zwiększenie dotacji na jedno nowo utworzone miejsce w żłobku o kwotę 21 666 zł netto 

22 maja dostarczono do Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego poprawiony wniosek. 

Zwiększeniu ulegnie kwota dofinansowania tych inwestycji o dodatkowe 2 348 766 zł. Trwa 

budowa dróg gminnych o łącznej długości 1 502 metry wraz z niezbędną infrastrukturą  

i przebudową uzbrojenia terenu na terenie osiedla Kolonia w Ropczycach. 29 kwietnia została 

podpisana umowa z Wojewodą Podkarpackim. Całkowita wartość zadania 6 565 133 zł, w tym 

dofinansowanie 2 985 521 zł. Realizacja do końca maja 2025 roku. Do 28 maja zostanie 

wszczęte postępowanie przetargowe na udzielenie zamówienia. Remont dwóch kompleksów 

boisk sportowych Orlik w Ropczycach. Trwa przygotowanie dokumentów do podpisania 

umowy z Ministrem Sportu i Turystyki. Modernizacja stadionu sportowego w Ropczycach. 

Trwa przygotowanie wniosku do Ministra Sportu i Turystyki ze środków Funduszu Rozwoju 

Kultury Fizycznej na modernizację stadionu w zakresie systemu automatycznego nawadniania 

płyty, renowacji płyty, wykonania boksów dla zawodników oraz montażu bramek  

i piłkochwytów. Termin składania wniosków 29 maja. Trwa budowa hali sportowej w Zespole 

Szkół nr 5 w Ropczycach, budowa boiska do gier zespołowych wraz z otwartą strefą 

sprawnościową na osiedlu Mehoffera. Zakup i montaż mobilnego lodowiska w Ropczycach - 

25 kwietnia złożono do Ministra Sportu i Turystyki ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 

Fizycznej wniosek o dofinansowanie zadania. Zadanie polega na dostawie i montażu 

mobilnego lodowiska o powierzchni 375m2 w technologii aluminiowej z bandami 

zabezpieczającymi i urządzeniem chłodniczym oraz urządzeniem do pielęgnacji lodu typu 

Rolba, samojezdna maszyna do pielęgnacji lodu. Całkowita wartość 1 043 000 zł, w tym 
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wartość dofinansowania 424 000 zł. Cyberbezpieczny samorząd w gminie Ropczyce. 10 

kwietnia podpisana została umowa o dofinansowanie zadania. Całkowita wartość zadania  

1 045 500 zł, w tym dotacja 850 000 zł. Zadanie objęte projektem obejmuje m.in. opracowanie 

i wdrożenie systemu SZBI w Urzędzie Miejskim, zakup usług szkolenia cyberbezpieczeństwa 

dla pracowników, zakup serwerów, kopii zapasowych danych, rozbudowa, aktualizacja 

oprogramowania antywirusowego. Budowa bloku przy Mehoffera 17. Trwa uzupełnianie 

złożonego wniosku z 14 marca i rozliczenie kosztów przedmiotowej inwestycji. Zakup 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Ropczycach - 20 maja otrzymano informację  

o wyborze projektu do dofinansowania w kwocie 840 000 zł na zakup samochodu ratowniczo-

gaśniczego dla jednostki OSP Ropczyce. Całkowita wartość projektu 1 265 000 zł. Trwa 

przygotowanie dokumentów do podpisania umowy. Umowa o dofinansowanie powinna zostać 

podpisana w terminie do 3 miesięcy. Strategia ZIT Dębicko-Ropczyckiego Obszaru 

Funkcjonalnego. Z uwagi na otrzymane początkiem maja od instytucji zarządzającej 

programem regionalnym Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021-2027 uwagi do projektu 

Strategii i załączonych do niej propozycji projektów zintegrowanych, dokonywane są stosowne 

uzupełnienia i poprawki. Referat Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej. Trwa remont drogi Mała 

- Kociomyśl na długości 2,6 km. Wartość zadania 3 664 380 zł, dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 60%. Termin realizacji do końca czerwca. Obecnie na 

całej długości jest położona warstwa wiążąca. Trwają prace przy rowach, zjazdach. 

Przebudowa chodników przy ulicy Mickiewicza. Wartość 816 910 zł, dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 80%. Termin realizacji do końca lipca. 

Przebudowany został chodnik od strony Zespołu Szkół Agrotechnicznych. Przebudowa drugiej 

strony rozpocznie się pod koniec czerwca wraz z początkiem wakacji. Trwają prace przy 

budowie dróg na Osiedlu pod Pałacem, wartość 2 383 993 zł. Dofinansowanie z Polskiego Ładu 

95%. Termin realizacji do końca października. Wykonany jest główny ciąg kanalizacji 

deszczowej. Trwają roboty ziemne, stabilizacja podłoża pod warstwy konstrukcyjne.  

W czerwcu rozpocznie się remont dróg gminnych. Jest 13 takich odcinków. Wartość robót 2 

186 656 zł. Zakończono remont miejsc postojowych przy ulicy Iwaszkiewicza. Wartość robót 

118 547 zł. Trwa odbudowa mostu na potoku Niedźwiadka przy drodze Niedźwiada-Kolawa. 

Wartość zadania 2 051 897 zł. Termin wykonania do końca roku. W czerwcu zostaną wykonane 

remonty cząstkowe oraz likwidacja przełomów na drogach gminnych. Wartość robót 249 087 

zł. Trwa przygotowanie postępowania przetargowego na budowę dróg na osiedlu Kolonia. 

Trwają prace związane z realizacją poniższych zadań. Wykonanie i montaż oznakowania 

pionowego, dostawy prefabrykatów betonowych, wykonanie bieżących prac remontowych 

oraz zabezpieczających na obiektach infrastruktury drogowo-mostowej. Została podpisana 

umowa z wykonawcą Transhen Paweł Sołdan i rozpoczęte zostały prace związane z koszeniem 

trawy na poboczach dróg gminnych i ulic zlokalizowanych na terenie miasta i gminy Ropczyce. 

Na podstawie zawartej umowy z Zakładem Produkcyjno-Handlowo-Usługowym Skalniak 

Krzysztof Tomaka przeprowadzone są prace związane z nasadzaniem kwiatów, rabat  

w donicach oraz pielęgnacją, nawożeniem, koszeniem terenów zielonych. Zawarto zlecenie na 

wykonanie remontu szalet w rynku w Ropczycach. Nadal trwają prace projektowe dotyczące 

opracowania dokumentacji projektowanych zadań: przebudowa drogi gminnej Lubzina-
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Brzezówka, ulica 3 Maja, droga gminna Ropczyce-Granice-Gnojnica, osiedle Śródmieście, 

ulica Skorodeckiego, droga gminna Łączki Kucharskie - Bokocie, budowa drogi gminnej  

w Niedźwiadzie, droga gminna Gnojnica Dolna, rozbudowa dróg gminnych Okonin, Łączki 

Kucharskie, remont drogi gminnej ulica Grunwaldzka i Mickiewicza. Uzyskano decyzję ZRID 

na zadanie drogi gminnej, przedłużenie ulicy Pułaskiego z niezbędną infrastrukturą  

i przebudową sieci uzbrojenia terenu. Trwa postępowanie związane z uzyskaniem decyzji ZRID 

na zadanie budowa drogi gminnej ulica Polna, pierwszy etap. Oświetlenie uliczne. Uzyskano 

warunki techniczne na oświetlenie w miejscowości Brzezówka. Zawarto zlecenie na wykonanie 

audytu w celu przygotowania materiałów do przetargu Modernizacja oświetlenia ulicznego  

w ciągu obwodnicy Ropczyc. Wypłacono za maj dodatki mieszkaniowe dla zarządców 

budynków: Spółdzielnia Mieszkaniowa ulica Żeromskiego na kwotę 1 498 zł, Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego na kwotę 6 247 zł. Łącznie dodatki mieszkaniowe to 7 746 zł. 

Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa. W Urzędzie Miejskim funkcjonuje punkt 

konsultacyjno-informacyjny program Czyste Powietrze. Program obejmuje pomoc dla 

mieszkańców na wymianę starego kotła, ocieplenie budynków, wymianę okien, drzwi 

zewnętrznych. Mieszkańcy otrzymują pomoc w przygotowaniu wniosku do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska o dofinansowanie, a następnie przy rozliczaniu dotacji. 

Zainteresowana osoba im ma mniejszy dochód, tym większą dotację może otrzymać. 

Maksymalna kwota dotacji to 136 000 zł. Szczególnie wymiana starych kotłów przynosi 

wymierne korzyści dla środowiska, zachęcamy do działania i korzystania z tego programu. 

Drugim problemem są odpady, gminny system gospodarowania odpadami. Rozpoczął się 

kolejny rok funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Nasi 

pracownicy i urząd apeluje o należytą i coraz większą segregację odpadów ze względu na 

ustawowe wymogi osiągania przez gminę coraz to większych poziomów recyklingu. W 2023 

roku minimalny poziom recyklingu dla osiągnięcia wynosi 35% wagowo, którego nie 

osiągnęliśmy, uzyskując 31,5%. W roku obecnym poziom do osiągnięcia przez gminy to już 

45%, czyli praktycznie połowa z całej masy odpadów powinna być wysegregowana i trafiać do 

odpowiednich worków czy kubłów. Brak prawidłowej segregacji przede wszystkim podraża 

nasz system, gdyż za odpady zmieszane płaci się najwięcej oraz jesteśmy narażeni jako gmina 

na kary ustawowe za nieosiągnięcie poziomu recyklingu. Również w ubiegłym roku 

usunęliśmy rekordową ilość odpadów azbestowych. Zadanie powiodło się dzięki środkom 

uzyskanym na ten cel oraz korzystnej ofercie firmy Ragar wybranej w przetargu. Usunięto 

ponad 405 ton tych niebezpiecznych odpadów ze 151 posesji. Jesteśmy w korespondencji  

z Podkarpackim Wojewódzkim Inspektorem Ochrony Środowiska. Pewne zarządzenia 

pokontrolne pojawiły jeszcze w kwietniu. Trwają prace, wyjaśnienia. Jest to też poważny 

problem, gdzie gmina może pewne kary mieć naniesione. Chciałbym na bieżąco, żeby te 

informacje do radnych, ale też i do mieszkańców docierały, co się robi, jak się realizuje. Chcę 

wyraźnie powiedzieć, pracownicy Urzędu Miejskiego, jednostek podległych, spółek 

komunalnych są to osoby profesjonalne, które działają na rzecz mieszkańców. Kiedy tutaj 

prowadzę dyżury, z wieloma osobami się spotykam, różnego rodzaju są oczekiwania, zarzuty, 

ale to co pracownicy i ja dostrzegamy, chcemy działać na rzecz mieszkańców. To co się da 
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zrealizować, realizujemy. Tam, gdzie możemy sięgać po zewnętrzne wsparcie sięgamy, żeby 

mieszkańcy z nas wszystkich byli zadowoleni.  

 

 

7. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęło sprawozdanie z zakresu 

działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ropczycach pod nazwą Ocena 

zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla Gminy Ropczyce. Powiedział, że jeżeli panie  

i panowie radni mieliby jakieś pytania do tego sprawozdania, to w każdej chwili pani kierownik 

Iwona Kozubowska oraz pracownicy ośrodka są gotowi udzielić odpowiedzi. Zapytał czy ktoś 

z radnych ma pytanie do pani kierownik, która jest na sali. 

Brak zgłoszeń. 

 

Radny p. Bolesław Bujak - Chciałbym podziękować panu burmistrzowi Kazimierzowi, że  

w swoim długim wystąpieniu tak bardzo szczegółowo poinformował nas i opinię publiczną  

o wielu działaniach prorozwojowych dla Ropczyc, dla miasta i gminy Ropczyce, podjętych 

przez samorząd tamtej kadencji do końca kwietnia. To rzeczywiście bardzo długa lista różnych 

projektów, różnych działań przygotowanych, uruchomionych. Życzę, by nadzór nad realizacją 

tych wszystkich zadań do końca roku przebiegał pozytywnie. Również my, Rada, będziemy się 

włączali, bo być może w ciągu roku trzeba będzie korygować niektóre zadania, chociażby od 

strony finansowej.  Chciałbym Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, wskazać na dwa problemy. 

Po linii mojej komisji, Komisji oświaty, kultury i sportu, wskazuję na problem związany  

z działalnością naszego klubu Błękitni siatkówka. Jeżeli chodzi o gry zespołowe, sportowe, to 

Ropczyce na najwyższym poziomie reprezentowane są przez ten klub. Klub Siatkarski Błękitni 

Ropczyce w grupie seniorów jest w drugiej lidze i to jest bardzo ważna reprezentacja, która 

promuje i tworzy wizerunek sportowy Ropczyc. Od 20 lat czasami staramy się pomóc klubowi, 

gdy wpada w tarapaty finansowe. Z mojej informacji wynika, że kończąc sezon 2023-2024,  

w sensie wyników sportowych klubowi nie grozi spadek do trzeciej ligi, natomiast w sensie 

finansowym planowane dochody nie są realizowane, głównie z uwagi na brak przychodów ze 

strony różnych sponsorów, w tym firm, jak również osób fizycznych, które czasem to deklarują. 

Budżet spięty na ten rok poprzez dotację gminy, która zwykle wynosiła w granicach 60-70% 

wydaje się niewystarczający i zachodzi obawa, że klub zrezygnuje z gry w drugiej lidze, 

schodząc do trzeciej ligi. Bardzo bym prosił, aby pan burmistrz lub wiceburmistrz, bo jak 

słyszałem ze sprawozdania w zakresie czynności czy kompetencji pana wiceburmistrza jest 

koordynacja i nadzór nad sportem spotkał się z zarządem klubu i próbował znaleźć sytuację, 

która by pozwoliła zarejestrować dalej funkcjonowanie tego klubu w seniorach w drugiej lidze. 

Chodzi o poparcie, wsparcie i rozmowy z firmami, aby to wsparcie instytucji finansowych 

Ropczyc, gospodarczych było większe lub przynajmniej na poziomie deklarowanym. W grę 

wchodzi też czas, kiedy zwykle na koniec czerwca, to jest najpóźniejszy termin, składamy 

sprawozdanie finansowe gminy za ubiegły rok. Wiemy, że pojawi się znacząca nadwyżka 

finansowa i wiemy, na co ta nadwyżka ma być przeznaczona, bo o tym stanowi uchwała 

budżetowa z grudnia ubiegłego roku na ten rok. Ta nadwyżka ma pójść na zmniejszenie 
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deficytu, ale możliwa jest też reakcja Rady, mówię to nie uzgadniając z Klubem Samorząd  

i Gospodarka, aby z tej nadwyżki też finansowo pomóc poprzez ogłoszenie konkursu na sport, 

na siatkówkę i dedykacją dla tego klubu po to, żeby utrzymać go w drugiej lidze. Druga liga to 

jest nie tylko promocja i wizerunek sportowy Ropczyc w zakresie gier zespołowych, ale to 

również szansa dla tej młodzieży, która jest bardzo dobrze przygotowywana w naszych 

szkołach podstawowych i średnich w zakresie siatkówki bo ta młodzież liczy, że przechodząc 

poprzez juniorów młodszych, juniorów starszych, będzie mogła reprezentować Ropczyce  

w drugiej lidze. Jeżeli tej drugiej ligi nie będzie, to ten poziom aktywności młodzieży może 

osłabnąć. Mamy dobre warunki, bo również trener drugiej ligi męskiej pochodzi z Ropczyc, 

mieszka w Ropczycach i jest nauczycielem naszych szkół. To jeden problem. Byłbym 

wdzięczny jakby po rozmowach z zarządem klubu znaleźć jakieś rozwiązanie i nie pozwolić 

zejść, bo to nie jest spadek, w sensie merytorycznym, oni się utrzymują na poziomie środka 

tabeli, tylko z uwagi na braki ekonomiczne być może to im grozi. Drugi problem, który 

chciałbym wskazać, o którym Pan Burmistrz w sprawozdaniu mówił, ale krótko. Do 

wiadomości Wysokiej Rady ale i opinii publicznej w ostatnich dniach przed pierwszą sesją tej 

kadencji, czyli w pierwszych dniach kwietnia, złożyłem pisemny protest do przedsiębiorstwa 

państwowego Polskie Wody, sprzeciwiając się decyzji, która ma zapaść, czy już zapadała jako 

decyzja, gdyby nie oprotestowana, to by wchodziła w życie, na ustalenie nowej taryfy na cenę 

wody i kanalizacji dla miasta i gminy Ropczyce na bieżący rok. Moim zdaniem i zdaniem 

moich współpracowników ta taryfa ustalona przez Polskie Wody jest zbyt wysoka, bo wynosi 

za wodę ponad 50% wzrostu i za odbiór kanalizacji sanitarnej i ścieków sanitarnych ponad 

30%. Sprzeciwiłem się tej decyzji pisemnie. Prosiłbym, aby odpowiednie służby pod nadzorem 

Pana Burmistrza były w kontakcie i w relacji z Polskimi Wodami, być może i z dyrektorem 

Polskich Wód, by ta nadmierna podwyżka w takiej wysokości od razu nie weszła. Wszyscy 

rozumiemy, że podwyżek nie było od ponad 2,5 roku i one są konieczne ale skala tej podwyżki 

o 50% absolutnie jest porażająca, niedopuszczalna i nie do przyjęcia była przez samorząd 

poprzedniej kadencji.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Kazimierz Moskal - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo. Dwa tematy, które Pan Przewodniczący poruszył, bardzo ważne. Rzeczywiście, jeżeli 

chodzi o sport, to nam wszystkim zależy na tym, że jeżeli jest możliwość promowania sportu, 

kierowania tych środków, to na pewno powinniśmy pomóc i tym najmłodszym, ale też tym, 

którzy uprawiają taką czy inną dyscyplinę sportu. Słusznie Pan Przewodniczący powiedział, że 

w tym momencie jak chodzi o możliwość dotacji, to one zostały wyczerpane, nie ma tej 

możliwości. Z panią skarbnik na pewno będziemy rozmawiać na ile i jak pomóc Klubowi 

Siatkarskiemu Błękitni. Pragnę poinformować państwa, że z różnymi środowiskami chcę się 

spotkać, omówić różne sprawy. Prawdopodobnie 6 czerwca z przedsiębiorcami takie spotkanie 

chcemy zorganizować w Centrum Kultury i tam między innymi wydaje mi się, że może się uda 

przekonać przedsiębiorców, bo niektórzy przedsiębiorcy aktywnie pomagają i wspierają, ale 

też taka zachęta z mojej strony czy z naszej strony ona powinna być, żeby to dofinansowanie, 

było na tyle dobre, żeby ktoś, kto jest w danej lidze, kto myśli o awansie, żeby pomóc, bo na 

pewno Ropczyce stać na to, żeby była jakaś taka markowa drużyna, chociaż sumo jest Lubzina 



21 
 

i Gnojnica, ale też i piłka siatkowa, ona zawsze była tutaj na wysokim poziomie. Myślę, że  

z przedsiębiorcami, z panią skarbnik ten problem na pewno omówimy, bo to też chyba 

wybrzmiało, że jeżeli byłyby w budżecie w tym momencie jakiekolwiek środki, które dają 

podstawę do tego, żeby dotacji udzielić, to pewno od ręki by się to zrobiło, natomiast tutaj 

pewne działania muszą być podjęte, które może drogą okrężną, ale pomożemy, czy powinniśmy 

wszyscy pomóc temu klubowi. Natomiast sprawa druga, to ten wniosek, który został złożony 

przez Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, on rzeczywiście był chyba analizowany i Wody 

Polskie tę taryfę zatwierdziły. Z tego co wiem, to burmistrz pismo złożył i z Rzeszowa 

skierowano to do Warszawy. Pewna procedura odwoławcza jest. My wszyscy tutaj jak jesteśmy 

powinniśmy dbać o to, żeby mieszkańcy mieli jak najmniejsze obciążenia, a na pewno 

obciążenie opłatami za wodę. Jeżeli będzie taka podwyżka, to będzie dużym problemem, więc 

na pewno, to co tutaj Pan Przewodniczący powiedział, skontaktuję się z Wodami Polskimi  

z tym, że tak jak powiedziałem, to pismo czy skarga Pana Burmistrza Bolesława, ona została 

przesłana do Warszawy. Niezależnie od tego będę starał się też zobaczyć, na jakim to jest etapie 

i te oczekiwania społeczne, one są zawsze dla nas chyba najważniejsze.  

 

 

8. 

Przewodniczący Rady zamknął 2 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 


